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Bez vody vydržíme tři dny, přesto většina lidí nechápe,
jak důležité je, kdo a jak zde distribuci vody kontroluje

radiouniversum.cz/novotny-radek-bez-vody-vydrzime-tri-dny-presto-vetsina-lidi-nechape-jak-dulezite-je-kdo-a-jak-
zde-distribuci-vody-kontroluje

Radek Novotný

Text 14.9.202447 min Přehrát
#Politika #Společnost #Zdraví
Nikdo asi nedokáže popřít, že zásadní komoditou pro náš život je
voda. Vydržíme bez ní asi tři dny. Paradoxně je pro většinu lidí pitná
voda takovou samozřejmostí, že je vlastně nezajímá. Zatím teče,
zatím dobré. A když za ní nemusíme až tolik platit, tak proč jí
věnovat nějakou pozornost? Jenže tak to nemusí být na věky. Co
kdyby přestala téci, nebo měla tak mizernou kvalitu, že bychom jí
museli přestat říkat pitná a možná i užitková? Naštěstí existují lidé,
kteří tyto věci domýšlejí za nás. Jedním z nich je Radek Novotný,
který třeba stojí za portálem Pravda o vodě. Nyní je také součástí
projektu Pusťme politiky k vodě. Což je, jak on sám říká, dlouhodobý
systémový projekt, jehož cílem je urychlit nápravu mnohdy
protiprávního stavu ve vodárenství. A není tedy divu, že se voda
stává předmětem politiky. Ekonom Radek Novotný mým hostem.

Martina: Radku, my jsme se viděli před několika měsíci a tehdy jsme
se, řekla bych, poměrně důsledně věnovali vašemu portálu Pravda
o vodě, všem věcem, které s sebou voda přinesla a které nám
odnáší. Ale teď se budeme věnovat především vaší novince,
projektu Pusťme politiky k vodě. Já to jen tak trošku nahodím,
vysvětlím, a vy pak budete důslednější a přesnější. Vy jste zveřejnili
pomůcku pro voliče do Senátu, aby lidé věděli, jak senátoři hlasovali
o čtyřech stěžejních tématech. Kromě tabulky jste také zveřejnili
vodárenské profily jednotlivých politiků, kde jsou informace o tom,
jak konkrétně přistupuje daný senátor k důkazům a rozsudkům, která
jim už léta doručujete, co se týká vody. Řekněte mi, co si od tohoto
projektu slibujete?
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Radek Novotný: Úplně to nejzásadnější, co si od toho slibujeme, je
to, že problematiku vrácení zájmu občanů a priorit občanů do správy
vody budou řešit ti, kteří by to řešit měli, to znamená shora, politici,
zákonodárci, kterým dokládáme, že zákony, které v tuto chvíli už
řádově 10, 15, až 20 let ty korporace nedodržují. A kdo jiný, než
zákonodárce by toto měl řešit, pokud tu informaci dostane?

Je na každém občanovi, aby si konkrétní hlasování toho politika
vyhodnotil sám

Martina: To se týká čistě vody, ale vy jste tentokrát ten svůj akční
rádius rozšířili. Co tedy přesně obnáší projekt Pusťme politiky
k vodě?

Radek Novotný: Když se bavíme o tom, o co jsme to rozšířili, tak
samozřejmě jedna věc je, o čem hlasovali senátoři k problematice
vody, a druhá věc je, jak hlasují v dalších, já bych řekl, státotvorných
oblastech, což k tomu nás vedlo několik věcí: Jednak spolupráce
s jinými neziskovými organizacemi, nebo s lidmi, kteří jsou aktivisté
a snaží se některé problematiky otevírat. A pro ty lidi a občany je,
myslím, srozumitelné, když se můžou podívat v jedné tabulce na to,
jak ten jejich senátor, který zastupuje jejich zájmy, rozhodoval o tak
zásadních věcech, jako je Istanbulská úmluva, právo na zachování
hotovosti občanů, samozřejmě budeme přidávat ještě WHO,
budeme možná přidávat i Green Deal a euro, a podobně,
v současné době tam je ještě korespondenční volba.

To znamená, vy se podíváte do jednoduchého přehledu, 27 senátorů
obhajujících mandát, a vidím, tenhle člověk hlasoval o tomhle takhle,
o tomhle takhle, o tomhle takhle, a máte hned přehled, protože na to
máte nějaký názor, na tu problematiku, tak si uděláte názor i na toho
člověka velmi jednoduše z jedné tabulky. Takže to je velmi rychlé.
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Martina: Vy jste v té tabulce zveřejnili hlasování senátorů
dosavadní. Co se týká petice o vodě, právo na hotovost, Istanbulská
úmluva, korespondenční volba. Pak jste říkal, že to budete ještě
rozšiřovat, podle čeho jste vybírali právě tyto problematiky, a právě
toto hlasování?

Radek Novotný: Považujeme to v podstatě za státotvorné. Nebo za
něco, co zásadně ovlivňuje život občanů. Samozřejmě jsou i jiné
věci, o kterých oni hlasují, tady ta odvětví, nebo problematiky
považujeme za státotvorné, za důležité z pohledu občanů, z pohledu
jejich dětí, například, z pohledu toho, jak budou probíhat volby,
necháváme na každém, prosím vás, to je informace o tom, že člověk
hlasoval proti petici a v podstatě má zájem zachovat vodu v rukou
koncernů, vždyť to je v pořádku. Když ten člověk má takový názor,
tak on ho vyjádřil. A jsou určitě občané, kterým se to líbí. Takže oni
tohle nebudou muset hodnotit pozitivně, nebo negativně. To je na
každém občanovi, aby si to konkrétní hlasování toho politiky
vyhodnotil sám. My neříkáme, to je dobře, to je špatně. Ideální je, že
to člověk má na jednom řádku.

Politici se často při důležitých hlasováních zdrží, nebo ani nedorazí na
jednání do Sněmovny, ale pak si jdou s nataženou rukou pro výplatu
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Martina: Jak na to politici reagovali? Protože když najednou člověk
vidí v tabulce jejich činnost, a to, kudy se jejich myšlenky ubírají, tak
je to někdy rušivé, pro voliče, když tady mám, já nebudu vůbec
konkrétní, ale mám tady pořád, zdržel se, zdržel se, nepřišel, zdržel
se. Ten člověk mně malinko přijde jako k ničemu. Ale oni přece, když
to takhle vidí, sami ti politici, tak na to museli nějakým způsobem
reagovat.

Radek Novotný: No, samozřejmě jsou reakce občanů, a jsou
reakce politiků. A vždycky jsou tři reakce v obou těch kategoriích.
Lidé, kteří třeba hlasovali pro tu petici, pro problematiku vyřešení
vody, tak ti rozhodně neprotestují proti tomu, že existuje tabulka, ve
které je přehled, jak hlasovali, že dokonce je zdokumentováno, že od
roku 2016 od nás dostávají materiály, že na ně nějak reagovali,
protože samozřejmě ví, že pro občany je ta logika, většinou je to pak
vidět z reakcí na sociálních sítích, pozitivní.

Pak jsou lidé, kteří hlasovali proti, nebo se zdrželi, nebo nepřišli, a ti
zrovna nadšeni nejsou. Zcela otevřeně. Ale zase bych je rozdělil do
dvou skupin. Jedna skupina, která cítí, že je to ohrožuje, protože
samozřejmě na to reagují lidé, kteří se to dozví, tak opravdu i na
těch sociálních sítích je to vidět, že lidé reagují, že se ptají, tak toho
se jdu zeptat, protože toho jsem volil, a když dostane odpověď, my
jsme schopni doložit, jak to pobíhalo, máme to doložené na webu, ti
lidi si spoustu věcí ověří, my jedeme datovou žurnalistikou, takže
pokud někteří ti politici z toho zkusí vyklouznou, tak to je většinou
situace, že had se kousne do vlastního ocasu.

A pak jsou tam lidé, co jste říkala, zdržel se, zdržel se, zdržel se,
a na to jsem měl pěknou reakci jednoho člověka, říká, prosím vás,
dovedete si představit, že by si hokejista sednul v polovině zápasu
na led a řekl, já jsem se zdržel, skončí zápas, mezitím ti jeho
kolegové dostanou dva tři góly, prohrají, on natáhne ruku, že si jde
pro výplatu? Co to je za nesmysl?
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A to je na rovinu, co si myslím já, já bych ho absolutně zrušil, postoj
politika, zdržel jsem se, nebo odcházím ze Sněmovny. Odchází ze
Sněmovny, když bych to evidoval, v okamžiku, tak bych okamžitě
krátil mzdy a podobné věci. Myslím, že žádný zaměstnanec nemůže
říct svému zaměstnavateli, prosím vás, já nebudu teď dva dny
pracovat, já jsem se zdržel, já nebudu docházet do práce, budu mít
jen poloviční docházku, což jsou takoví senátoři, nebudu docházet
do práce, samozřejmě výplatu chci, ale já se nebudu účastnit těch
hloupých jednání. Jako třeba hloupých porad. Já budu chodit jenom
na ty podstatné porady. A tohle je argumentace spousty politiků,
a myslím si, že když tohle lidé vidí, tak si můžou udělat obrázek
a říct, tak co tam takového člověka, který se takhle chová se k tomu
šest let, chci, nechci. To už je volba potom toho člověka.

Politici většinou hrají mrtvé brouky a málokdy reagují na naši iniciativu
a podklady, které jim předáváme

Martina: Radku Novotný, ta vaše iniciativa vzešla především kvůli
vodě. Protože to je vaše hlavní téma a vy informujete politiky o tom,
co se děje v oblasti vody, už léta. Řekněte mi, které politiky
informujete? Senátory, poslance, krajské, místní?

Radek Novotný: My jsme začali informováním těch nejnižších.
A současně nejvyšších. Já jsem začal informovat v roce 2002, poslal
jsem podklady na ministerstva a na ministry, ministerstvo vnitra,
ministerstvo financí, ministerstvo zemědělství, protože tam spadalo
odvětví vodárenství, anebo hospodaření měst a obcí. A současně
jsme začali informovat zespodu jednotlivá velká okresní města, která
měla v rukou akcie městských vodáren, a takhle jsme to spojovali,
protože jsme brali, že shora to budou bránit zákonodárci, nebo
ministerstva, a zespodu ti rozumní politici na regionální úrovni.

Neřešíme úplně kraje, to se přiznám, jenom ty, kteří s námi
komunikují, že se ozvou. Jo, ale není to tak, že bychom to posílali,
protože na rovinu, to třeba řeknu rovnou, když jsme kdysi seděli
s ministrem Martínkem, tak on řekl, vždyť my jsme všichni vzešli
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z těch jednotlivých regionů, já jsem od vás dostal nějaké materiály
už v době jako starosta, nebo místostarosta. Takže je to o kapacitě.
Nejsme schopní prostě pokrýt úplně všechny politiky v České
republice. Je to asi zbytečné. Prostě ti nahoře to mají řešit,
zákonodárci to mají řešit, a ti dole mají vědět, o co se jedná.

Martina: Jak na vaši snahu informovat reagují politici nejčastěji?
Protože když jsem se dívala do té přehledné tabulky, tak co se týká
petice o vodě, k 1.7.21, tak tam vlastně jenom jeden jediný byl pro tu
petici?

Radek Novotný: Tady z těch 27, kteří obhajují mandát, to je
opravdu jenom jeden jediný. A při minulých volbách jich bylo,
myslím, pět, tady v tom, a reakce jsou v podstatě trojího druhu. Část,
která dělá takzvaně mrtvé brouky. Prostě, my jsme doručovali
podklady původně poštou bez dodejky, bez nějakého potvrzování na
maily oficiální a podobně, a když jsme pak někde řekli, že jsme jim
doručili informace, tak řekli, že žádné informace nedostali.

Tak jsme to začali vozit do Prahy v dodávce, v bednách,
a předkládali jsme to na podatelnách, kde nám na podatelnách
děvčata, které to měla na starosti, daly razítko, že to prostě převzaly
a daly do schránky daného poslance, daného senátora, a pak nám
zase přišly informace, no to víte, to asi asistent někde založil, já jsem
se k tomu… anebo mně to podatelna nedala a my máme podepsaný
papír, samozřejmě všechno, jak tohle začalo, tak my jsem důslední,
aby bylo vše doloženo.

Martina: Zkrátka, všichni ti politici informovaní byli.

Radek Novotný: Prosím vás, cíl toho je, my nechceme, aby ti lidé
rozhodovali a nevěděli, my chceme, aby věděli. To znamená, když
chci po něm, aby rozhodoval, tak nejdřív mu dostat informace, ale
vzhledem k tomu, jak se chovali, tak jsme začali všechno dodávat
doporučeně dodejkou, máme vytištěné dodejky a neexistuje, že
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někdo z těch politiků bude říkat to, co říkal před rokem 2018, já
o tom nic nevím. Všichni ví, a pokud neví, tak mu a priori leží na jeho
stole a je to jeho problém.

Ministerstvo odpovídá na dotaz 19 let? Politici nereagují? Není divu, jsou
za ten protiprávní stav často spoluzodpovědní.

Martina: Já vás poprosím, kdybyste možná jednou větou řekl, co
bylo obsahem té petice, protože když budou posluchači chtít, tak si
můžou pustit náš starší rozhovor, a tam je to detailně rozebráno.
Abychom to usnadnili posluchačům.

Radek Novotný: Petice, kterou máme v Senátu, vychází z petice
Vraťte vodu, která byla předložena do Evropského parlamentu
a podepsalo ji přibližně pět miliónů lidí žijících v Evropě, tam je to
řádově sedm bodů, a poslední tři body jsou záležitost v podstatě
obrany státu a vyšetření závažné hospodářské kriminality, prostě
stavu, jak je možné, že se korporace dostaly k vodě, když to legálně
nebylo možné? Plus zabezpečení toho, aby se začalo předcházet
situacím, jako je Bečva, nebo případně nějaký systémový
terorismus, o kterém nikdo tady v České republice nemluví, a když
se podíváte na to, co se děje v Evropě, tak i toto tady může přijít.
A tohle bylo konzultováno s lidmi, kteří pracovali kdysi pro stát
v různých bezpečnostních složkách, protože oni sami upozorňovali
na to, že třeba ve výroční zprávě bezpečnostní služby najdete
upozornění na to, že struktura těch zahraničních korporací,
vlastnická struktura je vlastně netransparentní, že nikdo neví, jak se
budou chovat s těmi majetkovými podíly ve vodárnách, je tam prostě
bezpečnostní riziko, takže část z toho vychází z ochrany zájmů
občanů, nastavení systému, aby ten systém pracoval pro občany,
protože občané všechno platí, a ta druhá část je ochrana státu,
protože ten stát jsme zase my.

Martina: Mimochodem, když jsme domlouvali toto naše setkání,
takto narychlo do Právě teď, tak jste mi poslal: „Ministerstvo
spravedlnosti mi poslalo omluvu, že čekat na rozsudek devatenáct
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let a tři měsíce, je opravdu dlouho.“ Bavíme se o vodárenské kauze,
miliardě, která byla protiprávně vyvedena z kapes lidí do zahraničí.
A tak dále a tak dále. Když se podívám na Senát jako takový, tak
podle vašeho průzkumu konstatujete, že 1/4 senátorů se o tu vodu
zajímá a vyslechla vás a některé své názory a postoje poupravila.
Nicméně, ti, kteří obhajují mandát, tak z těch je tam jenom jeden. To
jsme si už řekli. Chápete, proč je jich tak málo?

Radek Novotný: Chápu.

Martina: Když vám i tady, jak říkám, ministerstvo spravedlnosti vám
poslalo omluvu, že čekat na rozsudek devatenáct let je skoro dost.

Radek Novotný: Ano, chápu. Ano, a já to ještě poupravím, prosím
vás, to ministerstvo má na stanovisko k nějaké stížnosti, já teď
nevím, tři měsíce, nebo šest měsíců, a ono ho poslalo po roce a půl.
Takže to je úsměvné dvojnásob, protože v okamžiku, kdy kritizuje
soudce a sám nedodržuje zákon, tak je to fakt Absurdistán. Prosím
vás, chápu, vy se ptáte, proč ti politici nereagují, a v podstatě já to
chápu. Protože jsou tam politici ze stran, kteří jsou odpovědní za ten
protiprávní stav. To neznamená, že to dělali oni, ale jejich kolegové
a evidentně ty strany nechtějí, aby se to téma otevíralo, buď jsou
pořád napojeni na nějaké penězovody, nebo možná nejsou, ale jako
berou, že by jim to bralo voliče.

Z druhé strany se i v těch stranách objevili lidé, a to byl náš cíl, kteří
bez ohledu, že jsou z takové strany, říkali, že je to třeba řešit
a musíme si vytáhnout ty kostlivce a udělat pořádek. A pokud si
neuděláme pořádek ve vlastních stranách, tak nejsme schopní
udělat pořádek v téhle republice. A to je podle mě to zásadní,
a k tomu to má vést. A pozor, když víme, kdo je kdo, tak kdo ho volí.
To je druhá část toho projektu.

Prvá část je dostat politiky k vodě tím, že jim dáme informace, pak
lidem ukázat, kdo je kdo, a pak pustit politiky k vodě, kteří nepracují,
a kdo volí. Smysl voleb, já myslím, že máme všichni, je jako, jsme
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v podstatě jeden za osmnáct, druhý za dvacet bez dvou, u nás se
říká, jeden Petr, druhý Pavel. Já nechci, ať to vyzní dvojnásobně,
zájmově, ale dobře, a prostě, lidi říkají, není koho volit.

A já říkám, nevolte podobnost stran. Volte podle toho, co ty lidi
dělají. A když nedělají, tak prostě se ptejte i kandidátů, protože
součást toho projektu není jenom dokumentování těch stávajících
senátorů, protože nás lidi dotlačili k tomu, že už dokonce se ptáme
předem, proto jsme lidem dali návod, ptejte se těch nových
kandidátů, jak by reagovali na to, na to, na to, a oni se nám někteří
ozývají a my jim mapujeme i ty nové kandidáty. A zjistíte, že řádově
dvacet z těch nových, kteří kandidují různě, tak rozhodně nejsou
v postavení, já jsem se zdržel, já jsem se zdržel, nebo nepřišel bych,
naopak, většina z nich říká, je to třeba řešit.

Prokazujeme, že často se ten monopol prodeje vody, i se zisky,
zprivatizoval protiprávně

Martina: Když se dopustím možná trestuhodného zjednodušení, tak
vy vyčítáte vládám, které se podílely na těchto rozhodnutích, že co
se týká vody, tak jsme privatizovali zisk, a ponechali jsme občanům
náklady.

Radek Novotný: Říkám tomu privatizace zisku, zestátnění nákladů.
To zní, to je přesné, tak.

Martina: Tak. Řekněte mi, jak konkrétně může teď, tuto chvíli,
zákonodárce, potažmo, bavíme se teď o senátorech, pomoci řešit
a napravit stav ve vodárenství? Ptám se hlavně proto, že senátoři
jsou přeci jen více spjati s regionem a zároveň v okamžiku, kdy tato
situace ekonomická je už takto rozdána, ta privatizace zisku už
proběhla, tak by vlastně nás čekalo nějaké vyvlastňování
a podobně?

Radek Novotný: Super otázka, protože jsou tam dva pohledy.
Jedna věc je, že my těm senátorům nedáváme jenom informace,
máme problém, ale rovnou jim říkáme, tento problém jde řešit takto.
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A ten problém, rozhodně se nebavíme o vyvlastňování. Logicky,
pokud vám někdo zcizí auto, protiprávně, tak vám to auto musí vrátit.
Pokud funguje policie, soudy, tak vám to auto vrátí, ještě vám musí
případně uhradit nějaké škody a tak dále. To je jedna z cest.

My prokazujeme, že často se ten monopol prodeje vody, zisky
zprivatizovaly protiprávně. A máme o tom pravomocné rozsudky.
A říkáme, tohle je příklad, tohle je precedens. Na Moravě to je
precedens, v Čechách, udělejte inventuru v celé České republice,
a tam, kde je to takhle, tak pojďme si říct, vraťte auto. Zjednodušeně
řečeno.

Martina: Promiňte, že vám do toho skočím, ale pokud já vím, tak
tady ještě existuje úplně jiný precedent, když zase budu hovořit
z říše příkladů, když vám nájemník, kterého máte v bytě prodá byt,
protože se mu to povede, prodat váš byt někomu, tak ten, kdo koupil
ten byt v dobré víře, že mu ho prodává majitel, si ho nechává.

Radek Novotný: No, ale my máme důkaz o tom, a soudy nám daly
za pravdu, že ten, kdo provozuje tu vodárenskou infrastrukturu,
nebyl v dobré víře, protože ten to celé organizoval, aby se to do jeho
rukou dostalo. My máme pozvané do těch sporů státní zastupitelství,
netrestní odbory, ty konstatují totéž, co konstatují ti soudci.

Rozhodně ty korporace nebyly v žádné dobré víře, ty byly ty, které to
tady organizovaly. Jo, to znamená, ty stály za tím, ony tam
samozřejmě měly nastrčené jiné osoby, aby to nebylo na první
pohled vidět, ale toto odpadá. Pak je, prosím vás, druhá záležitost,
jak to jde napravit, v okamžiku, kdy nejsme schopní prokázat, že to
bylo protiprávně, tak ty smlouvy s těmi korporacemi jsou uzavřeny
na dobu určitou. A byly uzavřeny v roce 2000 na dvacet let, nebo na
třicet let, máme rok 24. To znamená, ty smlouvy končí.

A když vidím, že jsem díky rozhodnutí, ať už teď hlouposti, naivitě,
nebo korupci, rozhodli nějací zastupitelé špatně, uzavřeli nějakou
smlouvu o pronájmu, tak tam rozhodně po dvaceti letech, kdy už
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vidím, my dokládáme, že to je ekonomická sebevražda a že na to
doplácí jak občané, tak stát, tak v tu chvíli nemusím uzavírat novou
smlouvu, a můžu prostě jednoduše říct, řeknu to s nadsázkou, ad
Veolie, protože tak Veolie skončila i ve Francii. Protože oni tam
pochopili totéž. Jenom byli o deset roků rychlejší než my, ale měli to
tam dvacet roků déle než my. Jo, takže zas pozor, možná jsme
chytřejší než ti Francouzi.

Takže to je druhá varianta, a třetí varianta, je podobná jako v Berlíně,
kde v Berlíně prostě lidi donutili politiky tu vodárnu odkoupit zpátky.
A nemusí ji odkupovat za miliardy. Protože se spočítá, za kolik to
odkoupili na počátku, kolik si z toho vytáhli během těch let, a pak se
řekne, dobře, buď to prodáte, nebo začneme prostě mediálně
prezentovat, že vy, kteří se tváříte jako partner měst a obcí
a chráníte zájmy občanů, jste přišli jako natvrdo fakt jenom
vydělávat. A prosím ás, ty korporace se k tomu dostávají jenom díky
tomu, že se mediálně prezentují jako zachránci těch obcí. Když se
ukáže, že to je přesně opak, tahle slupka, tahle bublina prostě rychle
praskne.

Prioritou správy vodárenství musí být občan a čistá voda

Martina: Radku Novotný, proto se snažíte pro to prosadit garanci
práva na vodu do ústavy, či do ústavního zákonu, protože vám to
přijde nejbezpečnější vůči občanům?

Radek Novotný: Ten důvod, proč ústavní zákon, je daný mou
dvaceti dvouletou zkušeností s justicí. V okamžiku, kdy mám vedle
sebe na stejné úrovni tři soudy, tři zákony, pardon, a budu mít nějaký
zákon o ochraně vody, zákon o ochraně investic korporací a pak
bývalý obchodní zákoník, dneska zákon o korporacích, a ten soudce
se na to dívá a ty zákony má na stejné úrovni, tak pak záleží na tom
pohledu toho soudce, a vy se musíte odvolávat, prostě v dané chvíli
občan není číslo jedna. Já si myslím, že ty zákony se tu dělají pro
občany, ne pro korporace.
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Druhá věc, víme, jak ti soudci fungují. Nefungují. To znamená, což
mi potvrzuje i to ministerstvo spravedlnosti, ale v okamžiku, kdy je to
v ústavním zákoně, a na rovinu, já nemám rád bobtnání ústavního
zákona a podobně, ale já říkám, bez té vody je za tři dny po mně,
prostě. Jako, v dané chvíli, co je důležitějšího? Dejte to do ústavního
zákona, ten soudce má to jednoduché, je tady ústavní zákon, ten je
nad těmi všemi ostatními, dokonce i ta další legislativa je tomu
přizpůsobená, a mám zajištěno shora, že prostě prioritou správy
vodárenství a správy vody v České republice je občan, čistá voda,
dostatek čisté vody a v podstatě ty kličky paragrafové mě prostě
nezajímají. To říkám s nadsázkou, ale nezajímají.

Martina: Vy už jste tady lehce zmínil Francii a jejich postup, můžeme
si dopřát ještě nějaké srovnání, výsledky v České republice
a výsledky postupů v západní Evropě? A teď mám na mysli to
srovnání právě voda, soudy, případně policie?

Radek Novotný: No, to je velmi zajímavé, a tím vlastně odpovím
i na tu vaši předchozí otázku. Vy jste na to odpověděla trošku svým
způsobem sama, striktní výsledky české policie a českých soudů
jsou prostě absurdní. Řeknu absurdní, absurdní. Rozsudky po
patnácti, dvaceti letech, ústavní nálezy po sedmnácti letech, jsou
prostě špatně. To je výsměch jakéhokoliv systému, který se tváří, že
má funkční justici. Jestli máte jiný názor, můžete, já nemám.

Další věc je funkce policie. My v těch sporech máme státní zástupce,
přizvané, sice jsou z netrestních odborů, oni nám dávají za pravdu,
ale jako trestní odbor nic neřeší. Když se podíváte do Francie, do
Německa, do Itálie, tam policie funguje. I když máme pochybnosti
z těch kriminálek, které vidíme v televizi, máte pochybnosti
o fungování jakékoli policie, tak tam jsou lidi, tam byla odhalená
korupce, byli zavření starostové, byli zavření dokonce ministři,
a samozřejmě ty lidi z těch korporací.
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Prosím vás, stačí sledovat tok peněz. Vždyť jako, když chcete
pochopit jednání těch politiků, tak sledujete tok peněz. Jestli jsou to
investice do infrastruktury, nebo do baráku, nebo zaměstnání
manželky, to je druhá věc, ale tohle všechno se dá dosledovat, a je
jasné, když se v okamžiku nastaví systém, že prodá někdo provozní
část fabriky, která vydělává ročně sto miliónů za osmdesát miliónů,
a ten koncern pak kasíruje každý rok 100 miliónů zisků, oficiálně,
kolik kasíruje bokem, nikdo neví, tak je to špatně, a někdo ty dveře
zevnitř té vodárny musel otevřít. A tam seděli ti politici.

To znamená, pokud nefunguje justice a policie, tak nemůže fungovat
systém v České republice. Když funguje v Německu, ve Francii
a v Itálii, tak problém tady máme v republice u nás. A to je to, co my
jsme těm politikům ukázali, my jsme je vyzvali, aby dokonce pozvali
státního zástupce, který popsal podle mne trestnou činnost podvodu,
a oni ho jako odmítli pozvat na to jednání. Já říkám, ne za petici, to
je složka, bezpečnostní složka toho státu, tak ten vám popíše, co to
je, a v podstatě my vám pak doložíme, že to je i v těch dalších
kauzách.

Bohužel, zkušenost s médii je taková, že jsou i lidi, kteří by to tam chtěli,
a nemůžou, pak jsou lidi, kteří točili, ale už tam nejsou, a noví nejsou

Martina: Radku Novotný, kromě soudů, justice tedy celkově, policie,
by na veřejné mínění mohl mít ještě velký vliv další hráč, a to jsou
média. Řekněte mi, jak se obecně u nás staví média ke zveřejňování
těchto kauz, ke zveřejňování výsledků soudních sporů, třeba které
vy už máte za těch dvacet let ve svém šuplíku a ve svém stole?

Radek Novotný: Dívejte, je to jako u každé složky. Je to o odvaze
těch konkrétních lidí, a vlastně struktuře řízení těch médií. Tu
tabulku, na kterou jsme se teď dívali, mi někdo napsal, proč tohle
nedělá Česká televize? A já říkám, protože to nedělá, děláme to my,
a klidně napište na Českou televizi, ať udělá vlastní tabulku. Prostě,
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ať si tam dají svoje priority, další jako, to je prostě každého věc. To
přece, tohle si myslím, že by měla dělat Česká televize pro občany.
Jako za to jí platíme. Takový přehled.

Martina: Vím, že třeba Společnost pro obranu projevu zase dělala
takovou tabulku, co se týká evropských poslanců, a co se týká
hlasování ohledně svobody slova a svrchovanosti a podobně. Takže
vlastně si to berou na starosti jednotlivé skupinky lidí. Dá se říci.

Radek Novotný: Ale to je asi jediná forma, která v tomto systému,
zatím, funguje na to, aby lidi vůbec dostali jiné informace než ty,
které oni chtějí, abychom do hlavy dostali. To znamená žádné, nebo
tolik a hloupých, že pak se nikdo v tom neorientuje.

Vy jste se ptala na média, řeknu, velká média, budu konkrétní,
protože to je důležité. Je tady velký dobrý pořad investigativní Nedej
se plus. Točil s námi, problematiku otevíral, korporacím se to nelíbilo,
politikům se to nelíbilo, natočili pět, osm, nevím, velkých reportáží,
a odešel reportér, který to tam řešil jako hlavní, a nikdo jiný to žezlo
nepřevzal. Reportéři ČT, David Macháček, řeknu konkrétní jméno,
člověk, který si tu problematiku fakt nastudoval, já to vím, protože
když se mě ptá, tak aby věděl, že tomu rozumí, odešel a Reportéři
od roku 2017, máme rok 24, nenatočili jedinou věc, s tím, že já jsem
o tom, jak rozhodl ministr spravedlnosti, poslal všem médiím. Já to
posílám vždycky všem. Včetně rozsudků posílám, my je
informujeme.

Když vezmete další média, která jsou menší, tak sem tam Nova,
protože když je nějaký rozsudek, tak pro ně je to v rámci
zpravodajství, no ale to je prostě 30 sekund v nějakém
zpravodajství, což já chápu, že pro ně je to jako kdyby těm lidem
hodili špek, na tu sledovanost a podobně, ale že by investigativně se
tomu někdo začal věnovat z těch komerčních televizí, tomu snad
nikdo nevěří, kdo rozumí médiím. Takže tady vlastně z těch velkých
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mainstreamových médií nikdo není a s těmi lidmi, kteří se sem tam
vyjadřují, já mám informaci, kterou řekl jeden reportér, že my máme
zakázáno o tom mluvit v tom pohledu, ve kterém o tom mluvíte vy.

Tu reportáž nám nikdo neodvysílá, a tu zkušenost máme i s jedním
rozhlasem, kde jsme dokonce natočili rozhovor, a drželi jsme se
čistě vody, a ta paní mi pak večer volala a říkala, pane Novotný, já
odcházím z rozhlasu, protože nám z Prahy přišla informace, že to
nesmíme odvysílat. A přitom vím, že jsme se fakt drželi tématu voda
a neřešili jsme žádnou politiku. Takže, ona byla tak zoufalá. A pozor,
já jsem jí předem upozornil na to, že to může nastat.

Takže bohužel, zkušenost s médii je taková, že jsou i lidi, kteří by to
tam chtěli, a nemůžou, pak jsou lidi, kteří točili, ale už tam nejsou,
takže končí, a noví nejsou. A na rovinu, když jsem se zeptal pár
novinářů, kteří o tom psali, že máme investigativu, udělejte vlastní
rozbor, dejte mi tip v České republice na investigativního novináře,
který to uchopí a půjde si svojí cestou. Nemusí to řešit s námi.
A všichni z těch, kteří o tom sem tam napíšou, mluví se mnou
normálně tak, jak se mnou mluvíte vy, tak mi řekli, takový
investigativní novinář dnes tady není. Prostě logika je taková, že kdy
ti novináři o tom nesmí psát a nepíšou, tak jsme oslovili média, nebo
bavili jsme se s těmi novináři a řekli jsme, dejte nám kontakt na
investigativního novináře, který se tou problematikou bude zajímat.
Sám, nemusí se zajímat s námi, nemusí vůbec citovat nás…

Martina: Po svojí ose.

Radek Novotný: Po svojí ose a otevře si to téma sám, ano. Oni
řekli, všichni, asi pět lidí, s kterými jsem komunikoval a jsem schopen
říct jména, ale myslím, to je zbytečné, mi řekli, investigativní novinář
v České republice takový, který by se do toho pustil, v tuto chvíli
není.

Kdo má mít v rukou vodu, trubky, infrastrukturu, peněžní toky, zisky
z vody?
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Martina: Dobře, novináři se tedy do toho teď nepustí, podle vašich
zkušeností, ale napadá mě, kdo by se do toho opravdu mohl pustit
s vervou, jsou právě kandidující senátoři. Protože jak se blíží volby,
tak v tu chvíli dochází k jistému prozření, ke zvýšené aktivitě, a jako
by ti lidé najednou viděli ty věci kolem tak nějak jasněji. Narazil jste
na to, že najednou máte v senátorech, kteří kandidují a kteří jsou
v té tabulce, mnoho lidí, kteří projevují zájem, tak nějak by se o ně
dalo opřít?

Radek Novotný: Musíme to rozdělit na dvě kategorie. Kategorie
stávajících senátorů, tak z těch stávajících senátorů ne. Z těch
stávajících senátorů, kteří teď kandidují…

Martina: A obhajují…

Radek Novotný: Pozor, tak… jsou tam lidi, kteří se ukazují, že jako
navrhli to, že bychom se potkali, samozřejmě, my se potkáme, ale
potkáme se po volbách. Já chápu, že oni by to mohli zneužít v rámci
voleb. My už s nimi komunikujeme, my už jsme se sešli, to už se
nám stalo, že s jedním, s kterým jsme se sešli, teď píše, vždyť já
s vámi komunikuji, říkám, šest let hibernujete, těsně před volbami se
jednou potkáme a teď mi budete vykládat, že jsme se sešli, ok.

Martina: Zájem o věc samotnou, nikoli o předvolební klání.

Radek Novotný: Já se nechci účastnit předvolebních kampaní. Ale
pobavím vás, bohužel vás pobavím, protože samozřejmě jsou
kandidáti, kteří nejsou současní. Nejsou v současnosti jako senátoři,
a lidé se nás ptají, dobře, já vím, že tohohle ne. Koho? Ano, já
říkám, tak zaprvé se těch lidí, kteří kandidují, ptejte. Kdo má mít
v rukou vodu, trubky, infrastrukturu, peněžní toky, zisky z vody.
Jednoduchá otázka, koncerny, nebo městské vodárny? Prostě,
postavte tu otázku čistě, že z toho nemůžou jako vyklouznout.

Martina: Klidně na jakékoli předvolební besedě.
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Radek Novotný: Klidně. Kdekoliv. Pošlete jim mail, zeptejte se jich
kdekoliv, na to se, prostě jednoduchá otázka, nebo pozor, pokud to
není o vodě, a jste odborník na školství, tak si tu otázku modifikujte.
Udělejte to na školství. Udělejte to prostě na lesnictví. Na obor, který
vás zajímá. A prostě úplně jasně v těch veřejných službách, kde to je
strategické, se ty lidi musí jasně vyjádřit, pak se zeptej, co se pro to
udělalo. Protože hodnoťme činy. Ne řeči, a když nemá činy, tak
v tomto případě u té vody se ho zeptejte, co si myslí o té petici
a jestli ji podepíše. A jestli ji v rámci kampaně začne rovnou mezi lidi
šířit.

A v okamžiku, kdy se ten člověk srozumitelně začne vyjadřovat
k těm bodům petice, tak ne, že podepíše petici a pak je jako mrtvý
brouk, a opravdu řekne, toto má smysl, toto má smysl, toto má
smysl, tady u toho bych to viděl trochu jinak, to je v pořádku,
nemusíte mít na všechno stejný názor, tak je to člověk, který už
o tom přemýšlí, a pak, ještě se veřejně vyjádří předem, nějaký
veřejný závazek, je to furt víc, než když dělá mrtvého brouka celou
dobu, protože když dělá mrtvého brouka před volbami, bude ho dělat
i po volbách. To s tím počítejme. A takhle jste si schopni si to čistit
v podstatě sami, nebo určit, ty kandidáty.

Ale, z druhé strany, lidi nám sem tam dají kontakt, ozývají se a tuhle
jsem právě se musel usmát, když jste se ptala, a máte představu, že
je nějakých 170 kandidátů? Jo, ti se přihlásili do senátních voleb.
Řádově 30 mi volalo. 30 volalo s tím, většinou to začíná tím, že jako
sledují to, co dělám, a že mě sledují dlouho a že prostě tu
problematiku jako vnímají, že to je problém, že je třeba to řešit. A že
jestli bych nepřijel na jejich mítink, že bych tam těm lidem mohl k té
problematice něco říct, a podobně, a že oni mě samozřejmě touto
cestou podpoří.

A já říkám, dobře, a co jste pro tu problematiku, když to tak
sledujete, co jste udělal zatím? No, já až budu zvolený, já to budu
řešit. Na rovinu já vím, že to už mu vypnu telefon, ale já jsem už
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poučený, tak já si to úplně ještě pak ověřím, a říkám, dobře, vy jste
odkud? A ten člověk řekne, odkud je, a já říkám, kdo vám prodává
vodu?

Martina: Neví.

Radek Novotný: A oni neví. A v tu chvíli, kdy řekne, jako to já fakt
nevím, tak já vím, že je to ztráta času. Že ten člověk, to je jenom lov
voličů přes vodu, a ještě k tomu chce zneužít nás, že si na to
natáhne někoho, kdo kolem toho bude rozumně mluvit, a ty lidi mu
ten hlas dají. Ale pozor, z těch 30 je řádově 10, kteří byli schopni říct,
prodává nám ji ten a ten, petici jsem podepsala tehdy a tehdy, nebo
podepsal tehdy a tehdy, sbírám podpisy, tady už jsem vám to poslal.
Já to třeba vím, dokonce, a vyjádřím se, podepíšu a tak dále. Tak
samozřejmě, těm jsme udělali vodárenské profily, to znamená, stejné
vodárenské profily, jako jsou u těch senátorů, poskytli jsme jim úplně
stejné materiály, jako už i některým v čase, jako těm senátorům,
a oni se k tomu vyjadřují. A to si myslím, že je alternativa, která může
těm lidem pomoct, že řeknou si, aha, tak tady mám… A my to
i zveřejňujeme, zveřejňujeme senátora, vedle něho toho kandidáta
a stanovisko senátora je takové a stanovisko kandidáta je takové.
A lidi se pak podívají na ty profily a vyhodnotí si to sami.

Věci, které ovlivňují nejenom chod České republiky, ale vlastně stav celé
Evropy

Martina: Jak už jsem zmiňovala, těmi dalšími informacemi, jak
jednotliví senátoři obhajující svůj post hlasovali v minulosti, taky byla
nejen petice o vodě, ale také hlasování o Istanbulské úmluvě,
zachování peněžní hotovosti, hlasování o korespondenční volbě. Do
budoucna chcete do přehledu přidávat ještě další kolonky. Například
WHO, tedy Světovou zdravotnickou organizaci, co ještě dalšího vám
přijde, to, jak jste to nazval na začátku, státotvorná oblast?

Radek Novotný: No tak určitě koruna, koruna a euro, to rozhodně,
a jsou tam věci, které teď nebudu rozšiřovat, protože je otázka, jestli
k nim vůbec dojde, ale jsou věci, které ten Senát, když neschválí, viz
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Istanbulská smlouva, tak už se nemusí vracet. Takže, kdo trošku té
problematice rozumí, tak tam, kde ten Senát má tuhle sílu, tak
rozhodně to bude v přehledu. A myslím si, že taková ta logika, když
někdo zakazuje, nebo Green Deal, jo, což je tak oblast, která lidi
zajímá, takže samozřejmě tyto věci, které ovlivňují nejenom chod
České republiky, ale vlastně stav té celé Evropy, tak si myslím, že je
důležité, aby v tom přehledu bylo.

Martina: Radku Novotný, chystáte nějakou takovou podobnou
tabulku i před volbami do Poslanecké sněmovny?

Radek Novotný: No, já když vám teď slíbím, že ano, ano, ale já to
nechci slíbit, protože to je samozřejmě šílená práce. Je to mravenčí
práce, my si nemůžeme dovolit tam mít chyby, druhá věc, z druhé
strany, my je poskytujeme i Poslanecké sněmovně, jenom problém je
v tom, tam je dvě stě lidí. V Senátu je 81, ve sněmovně 200, pak si
vezměte nějakých 17, 18 ve vládě, a já informuji ty politiky od roku
2002, sice ne úplně všechny, ale postupně nabalujeme, nabalujeme,
a jako na rovinu, tohle dávat dohromady je někdy po krylovsku:
Ryjeme držkou v zemi.

Ale pozor, trošku se vrátím k tomu, co jste se ptala. Ono to má smysl
ty politiky informovat. Jsou lidi, kteří hlasovali proti petici, a už se
nám to otočilo, protože jsme jim doložili potom, že říkám, byli jste
podvedeni, tím, co vám říkali, že je všechno vyřešeno, anebo se
řeší, a petice je proto nedůvodná, tak vám dávám tady rozhodnutí
soudu, tady máte další stanoviska, podívejte se na to, ověřte si to.
A vidíme, že to funguje, že přece jenom se tam objevují rozumní lidé,
protože přišla senátorka, která mi poslala, že se tedy na to podívá,
pak mi zavolala, že se chce potkat, pak jsme se potkali, pak mi
vysvětlila, jak se projednávalo projednávání petice, povrchně,
pokrytecky, prostě někdo přišel, neměl jsem na to fokus, byla to moje
chyba, v dané chvíli, co jsem si to nastudovala, vám dávám za
pravdu, budu to řešit, podepsala petici, omluvila se, a pozor,
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nekandiduje jo, To znamená, nedělá to kvůli politickému jménu, nebo
kvůli bodům před volbami, ale rozhodně pomáhá tomu, aby se to…
sbírá podpisy pod tu petici.

Takže jako vidíte sama, že to je… a druhá věc, druhá část těch lidí,
kteří sice hlasovali proti, nebo se zdrželi, ale oni se mnou
komunikují, někdy i vysvětlují, proč se zdrželi, nebyli bychom na
kandidátce, my jsme pro vás užitečnější, a to je pravda, že se snaží
to téma v těch stranách otevřít, a ti třeba v okamžiku, kdy tam bude
dostatečný počet lidí, kteří už o tom budou jasně mluvit, a o tom
rozhodujeme my, protože my je volíme, když víme, tak se nám bude
volit líp, tak tahle uprostřed se, myslím, taky přidá.

My jako lidi máme daleko větší moc, když se spojíme, než ti politici

Martina: Radku Novotný, vy se stále nevzdáváte. Nevzdáváte se
ani, co se týká judikátů, nevzdáváte se ani v tomto případě. Ten
projekt Pusťme politiky k vodě je nový, pracný. Co vás naučil a co
bylo pro vás nejvíc pozitivní, a naopak největší zklamání?

Radek Novotný: No rozhodně, řeknu jenom, kdybych neměl
zkušenosti z bojových sportů, tak bych už asi to nedal. V bojových
sportech to taky nefunguje všechno hned. Za tři měsíce jste bojový
mistr. Jo, řeknu jako příklad, a měli jsme vynikajícího učitele na
aikido, který se tomu věnuje celý život, a on říkal, až půjdete
z tatami, žijte aikido ve společnosti. V tom svém životě. A já si
myslím, že to, co my děláme, je v podstatě aikido. My neutočíme, my
nehodnotíme, my dáváme informace, fakta, ale jsme důslední, a to
mě naučily i ty sporty i ta realita. Naučila mě to, že fakt politikům
nevěřte, a hodnoťte činy, ne sliby. A když začnete tedy hodnotit činy,
tak máte velmi rychle jasno. A potom, myslím si, že to platí, my jako
lidi máme daleko větší moc, když se spojíme, než ti politici.

Martina: Radku Novotný, podstatou aikida je to, že aikido nevytváří
svoji vlastní sílu, ale svým tréninkem dokáže proti útočníkovi obrátit
tu sílu, s jakou on na něj zaútočil. Myslíte si, že se to jednou
politikům vrátí? Prozřou? Ta síla, se kterou, mnohdy destruktivní síla,
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kterou se třeba k vodě postavili, že se prostě jim vrátí, oni prozřou,
a v obou komorách parlamentu najednou budou politici, kteří budou
mít odvahu řešit věci shora pro lidi, a tudíž správně?

Radek Novotný: Že tohle nastane najednou, tomu nevěřím, a že to
může nastat postupně, to znamená, pojďme změnit složení Senátu,
máme teď možnost vyměnit dvacet sedm senátorů, to je obrovská
příležitost. V tom Senátu je řádově dvacet, dvacet jedna rozumných
lidí. Po minulých volbách, kdy dvacet sedm skončilo, tak po minulých
volbách z těch devíti nových přibližně tři, čtyři s námi komunikují dál.
To znamená, beru, že jsme na pětadvaceti rozumných. Kolik
potřebujeme do majority? Čtyřicet jedna.

Kdyby se nám v těchto volbách podařilo vyměnit patnáct a z toho
deset, sedm se přidá, tak jsme na třiceti. Za dva roky jsou další volby
do Senátu a my těm lidem ty informace budeme dávat dál, jak lidem,
tak politikům. Já si myslím, že do dvou roků je reálné, vím, že mám
tady rozhodnutí, stanovisko ministerstva spravedlnosti, vím, že jsem
před dalším dobrým rozsudkem v kauze, v tomto případě v Kladně.
Vidím, že jsou někteří lidi hodně nervózní, protože vidí, že my jsme
se nenechali koupit, že nám nabídli, pojďte udělat nějakou dohodu
ohledně stažení žalob.

Vy máte pravdu, my jsme změnili představenstvo, a to
představenstvo je na vaší straně. Říkám, jasně, když koncern vrátí
miliardu, omluví se celému státu a odjede z České republiky,
a s velkou pokorou odjede z České republiky, tak jsme domluveni.
Což vám říkám, že nenastane. Ale vidím, že přicházejí tyto situace,
přicházejí i negativní útoky, ale tak jako na rovinu, já jsem zvyklý,
takže já vždycky říkám, v okamžiku, kdy nemáte hejtry, tak děláte
svojí práci špatně, a v okamžiku, kdyby oni se nebáli toho, co
děláme, tak nepřichází buď korupční nabídky, nebo útoky.

Takže myslím, že to děláme dobře, myslím že to, že jsme založili
nadační fond, kde se lidi můžou sdružit a jsou chráněni tím pádem.
Nikdo nemusí zažívat to, co jsem zažíval já. Protože na tu nadaci se



22/22

útočí hůř. Daleko hůř. A hlavně nikdo neví, co ty lidi konkrétně dělají,
tak si myslím, že to je super, a v okamžiku, kdy to funguje tak, že by
se nám podařilo napříč politickým spektrem dobře nastavit stav
dobrých odvážných politiků v Senátu, jsou ty lidi schopní sami
ovlivňovat lidi shora ve Sněmovně, a pojďme touto cestou. Jestli
někdo zná lepší cestu, pojďte sem s ní.

Martina: Chce se mi říct, a teď ještě tu o Zlatovlásce, ale líbí se mi
vaše odhodlání, vaše srdce bojovníka, jeho výdrž, pro posluchače
informace o tabulkách a tak, najdou nejenom na serveru portálu
Pravda o vodě, ale také Pusťme politiky k vodě. Milí posluchači,
Radek Novotný nás informoval o tom, jak senátoři pracují, jaké a čí
zájmy hájí, a na nás už zbývá jenom si to přečíst a rozhodnout se.
Protože myslím si, že ta obvyklá rozlučka, mějte se hezky a něco pro
to dělejte, nikdo jiný to za nás neudělá, platí i v tomto případě.
Radku Novotný, moc vám děkuji za ty indicie.

Nadační fond Pravda o vodě: www.pravdaovode.cz/pustme-
politiky-k-vode

Petice Pravda o vodě: www.peticepravdaovode.cz

Všechny příspěvky s Radek Novotný
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